
1 . B A Baradla bizottság közgyűlése. 
i ^, ? z i g g t e l e W f o v a f ö i Baradla cseppköbarlang ügyeit intéz í 

Írszágos Baradla,bizottság e-heten tartotta plenáris tanácskozását Zaitvay 
ibor dr, elnöklesével és a minisztériumok képviselőinek részvételével , i i 

Ülésen Zsitvay elnök több fontos bejelentést tett. Közölte, hogy a z u j telek
könyvi törvényjavaslat revén lo^özelebb törvényhozási intezkeojae történik -
á barlangok különleges telekkönyvezéserlltJ Baradla-bizottság a barlana körü
l i beruházások tervet mintegy 15wf€O0 p^ntíjs köretben le^cöxoTebb kidilgoiza 
és az országos idegenforgalmi tanáos ele terjeszt*, i kereskedelemügyi minisz» 
terium részéről k i lá tás van arra, hogy a beruházási munkát több evén át rend* 
szeres es jelentős össze&i állami támegatáshan reszeaitik. Butnoky Móric, a 
Kárpát Egyesület gömöri osztályának a képviselője köszönetet mondott Zgitvsy 
Tibornak a barlang: felvirágoztatása érdekében k l í s j t e t t sikeres fáradozásai
ér t , mire Zsitvay JT ibor a"barlang ügyet erőteljesen támogaté Jbauj negye ve* 
zetőségére es Xessler Hubert barlangigazgatóra háritotta át a,köszönetet. 
*e33ler Hubert ismertette a barlang mult evi zárószárnadásait és a folyé évre 
szóló költségvetést . A turistaszál ló épitósére a mult évben kiadott 30.200 
pengős összegnek több-mint a fele a kereskedelemügyi, kultusz es honvédelmi 
minisztériumok éa Borsod-Cfömör megye segélyéből került ki» A turista társada
lom ágyalapitványaiból 3000 pangc^barlangöelópö jegyekből 10,000 pengő folyt 
be. 3000 pengővel több mint az elozo évben. Miután a mult evi számadásokat 
helybenhagyták, Szentkereaztby Pál báró kereskedelemügyi miniszteri osztá lyta
nácsos az aggteleki repülőtér r a propaganda e s a határátlépés kérdéseit tette 
szévá, Szentímrejr Pál abaujmegyei alispán hozzászólása után az uj költségve
tés t elfogadták, majd Zaerabery fyuia javaslatára elhatározták, hogy a Baradla 
felvirágoztatása körül erdemeket szerzett közéleti férfiaknak emlekplakettet 
nyújtanak á t 0 

&&. \ Az a l földi ifjúság részvétele a ??ont István-vándorlásban, 
Í Turista Szövetsog februári tanácsülését ezen a héten tar* 

totta Zsembery Gyula elnöklésóvel, Papa Miklósnak az utánpótlás kérdéseiről • 
tett t3rtalmas o lpferjesztése i t élénk vita követte. A tanács felhatalmazta, az 
ifjúsági bizottságot, dolgozzon ki tervezetet arról, hogy az ifjúságot hogyan 
lehetne a turistáskodásba bekapcsolni. Örömet kellett a^anácsban wcskemet 
város polgármesterének, Kise Sndre dr f-nak az az. ór te s i t e se - hogy a varos költ* 
sógén nárom iskolás fiúnak lehetővé teszik a Szent Istyán^vandorldsban^yalG 
részvéte l t és gondoskodnak arról, hogy a fiuk tavasszal Kőszegen i l l e t ő l e g 
Sátoraljaújhelyen megjelenhessenek az országos vándorlás indulásán, Minthogy 
a stsi'ét-avándorlás hetrSl hétre folytatódik,, mód van arra, hogy a magyar a l 
föld többi városa is képviseltesse magát ifjúságival a Szent István turfn, a? 
melyben Zsitvay Tiborral az élen a turisták színe java viszi ve-gig a trianoni 
országon a jelképes vándorbotot. 1 tanaes Jtessler Hubert e lőtör lesztése i alap^ 
ján tudomásul vette a Baradláról szóló .jelentést, s a Baradla-bizottság hatá^ 
fozataito tekintettel arra,hogy a szövetség március 7,*en tartja a Testneve
l é s i "anáoa nagytermében adminisztratív közgyűlését^ a-szövetseg tanácsa febru
ár 28i~án még egy tanácsülést tart a közgyűlés elökeszitósóre f 

| L A Magyar Turista-Szövetség 1937 évi turista irodalmi ós fény 
kóppályázatainak beküldési határidejét ezévi február 38 f » ig me^iosszabbitották, 

P r o, D o m o! A fenti hireket a Magyar Turista Szövetség sajtóbizottsága bo-
caajiíja a lapok rendelkezósére f 


